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Protokół Nr 23/2022 

z posiedzenia Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Rzepinie  

w dniu 21 listopada 2022r. o godz.13:30 

 

 Obecni radni:           Nieobecna radna:  

1. Depczyński Kazimierz     1. Gajda-Cikota Anna  

2. Eugeniusz Komar  

3. Kramarzewska Krystyna 

4. Nowak Wioletta 

 

Przewodnicząca Komisji Społecznej Pani Krystyna Kramarzewska otworzyła 

posiedzenie komisji, witając wszystkich uczestniczących w posiedzeniu i informując 

jednocześnie, iż porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 

 

1. Ochrona przeciwpożarowa na terenie Gminy Rzepin – informacja Gminnego 

Komendanta OSP w Rzepinie. 

2. Opiniowanie projektów uchwał, przygotowanych na sesję Rady Miejskiej 

 w Rzepinie, która odbędzie się w dniu 24.11.2022r. 

3. Sprawy różne. 

 

Pkt 1. Ochrona przeciwpożarowa na terenie Gminy Rzepin – informacja 

Gminnego Komendanta OSP w Rzepinie. Sprawozdanie Komendanta Gminnego 

Związku OSP w Rzepinie w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie Miasta                   

i Gminy Rzepin przedstawił Gminny Komendant Związku OSP w Rzepinie Ryszard 

Rybowiak informując, iż ochrona przeciwpożarowa Gminy Rzepin jest oparta o sieć 

jednostek ochotniczych straży pożarnych. Sieć tę stanowią jednostki w Krajowym 

Systemie Ratowniczo-Gaśniczym i jednostki typu „S”, spoza Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego. Burmistrz koordynuje funkcjonowanie systemu ratowniczo-

gaśniczego na obszarze gminy w zakresie ustalonym przez Wojewodę.  

 Zadania takie jak utrzymywanie stałej gotowości bojowej jednostek OSP                       

z terenu gminy, współdziałanie z samorządami gmin, z Państwową Strażą Pożarną 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej, prowadzenie działalności szkoleniowej                          
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i organizowanie ćwiczeń i zawodów, podejmowanie działań w zakresie wyposażenia 

w sprzęt bojowy wykonywane są przy pomocy Komendanta Gminnego ZOSP. 

Komendant Gminy jest również dowódcą jednostek operacyjnych ochrony OSP z 

terenu gminy i dowodzi tymi jednostkami poprzez naczelników. Na początku roku 

odbyły się zebrania sprawozdawcze.  

W dalszym ciągu w naszej gminie działa 5 jednostek w tym 2 jednostki typu „S”                      

w tym dwie należą do Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego – OSP                                       

z Rzepina oraz OSP z Kowalowa. W 5 jednostkach skupionych jest ponad 116 

druhów w tym 79 osób mogących brać czynny udział w akcjach ratowniczo 

gaśniczych. Ponadto do OSP należy 4 członków wspierających i 19 członków 

honorowych. Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza działała przy OSP w Rzepinie, 

natomiast w obecnej chwili MDP działa również przy OSP w Kowalowie. Ochotnicza 

Straż Pożarna w roku 2022 była finansowana z budżetu gminy, dotacji z Ministerstwa 

Spraw Wewnętrznych i Administracji, z Zarządu Wojewódzkiego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych w Zielonej Górze oraz Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. W okresie sprawozdawczym na terenie gminy 

zanotowano 254 akcje ratowniczo-gaśnicze i tak OSP z Rzepina wyjeżdżała 164 

razy, Kowalów  - 64 wyjazdy, Lubiechnia Wielka – 4 wyjazdy, Sułów – 9 wyjazdów 

natomiast Nadleśnictwo Rzepin – 13 wyjazdów. Według rodzajów i obiektów, 

największą grupą stanowiącą zagrożenie są lasy i rolnictwo oraz w grupie innych 

obiektów są to trawy na nieużytkach. Największe nasilenie pożarów było w miesiącu 

marcu i sierpniu w większości były to pożary traw. W grupie miejscowych zagrożeń 

odnotowano najwięcej awarii czyli wypadków i innych zagrożeń. W większości 

przypadków było to usuwanie skutków kolizji i wypadków drogowych, neutralizacja 

skażenia substancją ropopochodną po wypadkach drogowych a także akcje 

związane z nietypowym zachowaniem się zwierząt. OSP brała również udziały                         

w akcjach likwidacji roi szerszeni i os. Warto zwrócić uwagę na fakt jakim jest szybkie 

reagowanie tych miejscowych jednostek co widać było przy wielu  pożarach                             

i zdarzeniach. Ciągła gotowość strażaków gwarantuje szybkie i skuteczne 

przeprowadzenie akcji ratowniczo-gaśniczej, wejście jednostek do działań jest 

krótsze od czasu przewidywanego  w regulaminie. 
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Pomimo podejmowanych wysiłków, nie jest możliwe pełne dostosowanie obiektów 

do stosowanych wymogów  i tak remiza w Sułowie nie spełnia wymogów stawianych 

przez Rozporządzenie Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia                             

17 listopada 1997r w sprawie szczegółowych warunków bezpieczeństwa i higieny 

służby strażaków oraz zakresu ich obowiązków w stosunku do innych osób biorących 

udział w akcjach ratowniczych, ćwiczeniach lub szkoleniu. Przeszkodę stanowi 

głównie konstrukcja budowlana obiektu. Prowadzone przez Komendanta Gminnego 

oraz Kadrę Oficerską KPPSP w Słubicach w okresie sprawozdawczym kontrole 

gotowości operacyjnej i technicznej OSP, znalazły odzwierciedlenie w protokołach                    

z przeprowadzonych czynności. Po zakończonych kontrolach uwagi i spostrzeżenia 

przekazywane były Naczelnikom OSP i etatowym kierowcą. W bieżącym roku 

członkowie OSP z tereny Gminy Rzepin będą kierowani na kursy szeregowych                          

i dowódców OSP, których organizatorem będzie Komenda Powiatowa Państwowej 

Straży Pożarnej w Słubicach. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej zwróciła się do Komendanta z pytaniem 

czy OSP w Rzepinie i w Kowalowie pozyskała dodatkowe fundusze z projektów na 

Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze, które działają przy OSP w Rzepinie                                            

i w Kowalowie? 

Komendant Gminny Związku OSP w Rzepinie Ryszard Rybowiak 

odpowiedział, że na terenie gminy funkcjonowały Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze, 

ale w związku z tym, że wystąpił konflikt pomiędzy osobami prowadzącymi grupę                 

to część osób z Rzepina przeniosła się do Kowalowa gdzie tam połączone zostały 

siły. Z informacji posiadanej przez Komendanta wynika iż Kowalów złożył wniosek                                  

o dofinansowanie Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej. 

 

Pkt 2. Opiniowanie projektów uchwał, przygotowanych na sesję Rady Miejskiej 

w Rzepinie, która odbędzie się w dniu 24.11.2022r. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej omówiła Pani 

Małgorzata Barwińska Skarbnik Gminy Rzepin informując, iż projekt zakłada 

zwiększenie się łącznej kwotę planowanych dochodów o kwotę 501.239,00 zł i w tym 

zwiększa się dochody o kwotę 5.553.446,00 zł w rozdziale 60004 § 2170 Środki 

otrzymane z państwowych funduszy celowych na realizację zadań bieżących 
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jednostek sektora finansów publicznych o kwotę 30.000,00 zł, w rozdziale 75615                      

§ 2680 Rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i opłatach lokalnych                        

o kwotę 4.291.346,00 zł, w rozdziale 75621 § 0010 Wpływy z podatku dochodowego 

od osób fizycznych o kwotę 879.100,00 zł, w rozdziale 85395 § 2180 Środki                           

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie lub dofinansowanie 

realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 są to środki z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na zadanie pn. "Wypłata dodatku węglowego i innych 

źródeł ciepła" o kwotę 153.000,00 zł, w rozdziale 90002 § 0490 są to wpływy                      

z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki samorządu terytorialnego                      

na podstawie odrębnych ustaw a dokładnie są to wpływy z opłaty śmieciowej kwotę 

200.000,00 zł. 

Zmniejsza się dochody o kwotę5.052.207,00 zł w tym dochody bieżące o kwotę 

4.291.346,00 zł w rozdziale 75615 § 0310 Wpływy z podatku od nieruchomości                            

o kwotę 4.291.346,00 zł, Zmniejsza się dochody majątkowe o kwotę 760.861,00 zł                              

w rozdziale 60016 § 6350 są to środki otrzymane z państwowych funduszy celowych 

na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów 

inwestycyjnych jednostek sektora finansów publicznych. Środki z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg na zadanie pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 102704F 

ulica Bema w m. Rzepin”. o kwotę 760.861,00 zł. W związku z tym, że kwota po 

przetargowa była znacznie wyższa od kwoty zabezpieczonej w budżecie to zadanie 

to nie będzie realizowane. 

Zwiększa się łączną kwotę planowanych wydatków o kwotę 501.239,00 zł w tym 

zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 1.346.100,00 zł w rozdziale 60004 § 4300 

Zakup usług pozostałych o kwot: 30.000,00 zł dotyczy to transportu lokalnego,                       

w rozdziale 75023 § 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników o kwotę 

250.000,00 zł, w rozdziale 75702 § 8110 Odsetki od samorządowych papierów 

wartościowych lub zaciągniętych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

kredytów i pożyczek o kwotę 150.000,00 zł, w rozdziale 80101 § 4790 

Wynagrodzenia osobowe nauczycieli o kwotę 80.000,00 zł w rozdziale 80120 § 4210 

Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 6.100,00 zł, w rozdziale 85395 § 3110, 

4010, 4110, 4120 Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na zadanie pn. 

"Wypłata dodatku węglowego i innych źródeł ciepła” o kwotę 153.000,00 zł                              
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w rozdziale 85516 § 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników o kwotę 27.000,00 

zł, w rozdziale 90002 § 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę 500.000,00 zł to jest 

wywóz i transport odpadów do CZG-12 i zagospodarowanie odpadów, w  rozdziale 

90003 § 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę 100.000,00 zł, w rozdziale 90015                     

§ 4260 Zakup energii o kwotę 50.000,00 zł. 

Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 23.000,00 zł w rozdziale 70007 § 6050 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. Wykonanie instalacji gazowej                                 

i centralnego ogrzewania w mieszkaniu komunalnym przy ul. Poznańskiej o kwotę 

23.000,00 zł. 

Zmniejsza się wydatki o kwotę 867.861,00 zł.  

Radny Andrzej Zator poprosił o wyjaśnienie kwestii dotyczącej zwiększenia 

wydatków o kwotę 500.000,00 zł za wywóz nieczystości stałych, czy ta kwota jest 

brakującą kwotą czy gmina w całości ponosi takie koszty za wywóz śmieci w całej 

gminie? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że 200.000,00 zł będzie brakowało jeszcze na ten rok, 

natomiast 300.000,00 zł to jest zabezpieczenie w planie na przyszły rok. W kosztach 

tego roku muszą być zabezpieczone środki mimo tego, iż zapłacone będzie                              

w styczniu. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej Krystyna Kramarzewska dopytuje                                    

czy zwiększenia dotyczące wynagrodzeń dla nauczycieli związane są z tym,                           

iż przybyło dużo uczniów z Ukrainy i to były nieprzewidziane sytuacje, które 

zwiększyły te koszty. 

Dyrektor ZEAS Sławomir Kulczyński odpowiedział, że w przypadku uczniów                              

z Ukrainy jest tak, że dostajemy środki wyliczone według podobnych zasad jak                       

w przypadku subwencji. Mamy natomiast dodatkowe koszty z tym związane 

ponieważ muszą być prowadzone dodatkowe zajęcia z języka polskiego i innych 

przedmiotów dla tych uczniów, zajęcia te są obowiązkowe. Plan był na początku już 

niedofinansowany jeśli chodzi o wynagrodzenia dlatego też są te braki, które teraz 

są uzupełniane z tych środków, które pochodzą z funduszu wsparcia Ukrainy. 
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Zakładamy, że jeszcze dwa lub trzy razy dostaniemy te środki i przeniesiemy                          

te środki między przedszkolami i szkołami i powinniśmy ten temat zamknąć na zero. 

Radny Andrzej Zator zapytał jaka jest kwota subwencji przyznawana na jednego 

ucznia? 

Dyrektor ZEAS w Rzepinie Sławomir Kulczyński poinformował, że jest to zależne czy 

jest to uczeń szkoły podstawowej czy liceum, na jednego ucznia przysługują różnego 

rodzaju subwencje, podstawowa kwota to około 6.000,00 zł. W klasach wiejskich jest 

dodatkowa kwota, na ucznia z niepełnosprawnością jest dodatkowa kwota, każdy 

uczeń nie jest tak samo finansowany. 

Radna Wioletta Nowak poprosiła o informację, jaką kwotę nasza gmina dopłaca                      

do szkolnictwa. 

Dyrektor Kulczyński Sławomir odpowiedział, że przygotuje taka informację i ją 

przedstawi. 

Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych przedstawiła Pani Gertruda Szary Inspektor ds. podatków i opłat 

lokalnych informując, iż projekt uchwały zakłada podniesienie stawki podatku                            

od środków transportowych na poziomie 10% w stosunku do stawek obowiązujących 

od 2020 roku z uwagi na wzrost cen towarów i usług konsumpcyjnych. 

Prognozowana kwota według symulacji na następny rok będzie wyższa o 112.696,00 

zł w stosunku do roku 2022. 

Radny Andrzej Zator odniósł się do projektu uchwały mówiąc, że podwyższenie 

stawek podatku od środków transportowych przedkłada się na wzrost cen towarów 

np. produktów spożywczych. My radni nie mamy wpływu na wzrost ceny paliw                        

czy energii, natomiast na wzrost podatków mamy wpływ, może wyłączając kilka lamp 

oświetleniowych w gminie, udałoby się zaoszczędzić te 100.000,00 zł.                               

bez konieczności podnoszenia podatków dodaje radny Zator. 
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Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku                                          

od nieruchomości: projekt uchwały zakłada podwyższenie stawki podatku                             

od nieruchomości na 2023 rok o około 10% w stosunku do stawek z roku 2022. 

Stawki w Gminie Rzepin są stawkami jednymi z najniższych porównując gminy 

ościenne, poinformowała Pani Małgorzata Barwińska Skarbnik Gminy. 

Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Rzepin                                             

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa                          

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2023 r. omówiła Pani Aleksandra Zielińska 

Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji informując, iż jak co roku do końca listopada 

procedowana jest uchwała, która umożliwia w roku następnym dystrybuowanie 

pieniążków do organizacji pozarządowych. W tym roku program został opracowany 

w oparciu o programy zeszłoroczne, zakres przedmiotowy utrzymany jest bardzo 

szeroki, także każda organizacja działająca na naszym terenie znajdzie dla siebie 

jakąś furtkę w pozyskaniu pieniążków. Program był poddany konsultacją społecznym                                   

w październiku i w tym okresie nie wpłynęły żadne uwagi do programu. Na ten rok 

zaplanowano dystrybuowanie pieniędzy w kwocie 89.000,00 zł są to pieniążki na cały 

przyszły rok, które chcemy przekazać dla organizacji pozarządowych na podstawie 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rzepin 

przedstawiła Pani Joanna Pych Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej                         

i Nieruchomościami informując, iż projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody                         

na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości oznaczonej numerem 
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ewidencyjnym 1258/8 o powierzchni 29 m2 , położonej w obrębie ewidencyjnym 

miasto Rzepin, ujawnionej w księdze wieczystej nr GW1S/00012704/7,                                       

z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej tj. działki o nr ewidencyjnym 1258/3. 

Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na czas oznaczony dłuższy 

niż 3 lata na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rzepin przedstawiła 

Pani Joanna Pych Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami 

informując, iż w przedstawionym projekcie uchwały proponuje się wyrażenie zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy                         

z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 10 lat nieruchomości oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 67, o powierzchni 1,1761 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym 

Radów, ujawnionej w księdze wieczystej nr GW1S/00028355/0 z przeznaczeniem 

jako grunt pod rekreację i wypoczynek. 

Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów oraz rodziców przedstawił Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Szkół w Rzepinie Pan Sławomir Kulczyński informując, iż na 

czerwcowej sesji została podjęta uchwała w sprawie średniej ceny paliwa stosowanej 

przy przeliczaniu zwrotu rodzicom kosztów dowożenia dzieci niepełnosprawnych                       

do szkół. Przepis na podstawie, którego pojęta została ta uchwała był dość 

nieprecyzyjny ponieważ mówił o tym, że należy stosować cenę paliwa ustaloną przez 

radnych, ale razy średnie zużycie paliwa samochodu wykorzystywanego przez 

rodziców. W trakcie roku przepis ten został zmieniony i wprowadzono takie zasady 

rozliczenia, że należy przyjąć stawkę za kilometr ile będziemy płacić rodzicom 

dowożącym dzieci niepełnosprawne do szkół przy czym te stawki nie powinny być 



9 
 

mniejsze niż wynikające z Rozporządzenia Ministra Infrastruktury w sprawie 

delegacji. W projekcie uchwały zostały ujęte stawki tak jak w Rozporządzeniu 

Ministra z tym, że zostały zaokrąglone w górę do dwóch miejsc po przecinku.                                 

W porównaniu z dotychczasowym systemem rozliczeń to jeżeli dowożonych jest 

sześcioro dzieci to pięcioro rodziców minimalnie zyskuje natomiast jeden rodzić 

minimalnie traci, czyli te stawki są na podobnym poziomie co dotychczas, przy czym 

dużo mówi się o tym, że stawki za kilometr w przyszłym roku będą istotnie 

zwiększone i wtedy będziemy zmuszeni zmienić uchwałę. 

Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały. 

 

Pkt. 3. Sprawy różne. 

W tym punkcie nie było pytań. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała:  Bernadetta Wąsowicz             

               

Przewodniczyła:  

                   Przewodnicząca Komisji Społecznej      

                                           (-) Krystyna Kramarzewska 

 

 


